
Oświadczenie złożone 

przez senatora Ryszarda Majera 

na 37. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 marca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości, prokuratora generalnego Zbigniewa Ziobry 

Szanowny Panie Ministrze! 

V Wydział Gospodarczy Sądu Okręgowego w Częstochowie zajmuje się rozpoznawaniem spraw z zakresu 

prawa gospodarczego w I i II instancji, orzekaniem w zakresie praw majątkowych, w których wartość 

przedmiotu sporu przewyższa 75 tysięcy zł. Średnio na jednego sędziego w Wydziale Gospodarczym SO 

przypadają w ciągu roku 372 sprawy. W I instancji rozpatrywano 640 spraw, a w II instancji – 581 spraw 

(dane z 2016 r.). 

Do mojego biura docierają informacje dotyczące planowanej przez Ministerstwo Sprawiedliwości 

likwidacji V Wydziału Gospodarczego Sądu Okręgowego w Częstochowie. Jest to dla mieszkańców mojego 

okręgu sytuacja mocno niepokojąca. Mam oczywiście świadomość, że decyzja we wspomnianym zakresie 

zostanie podjęta zgodnie z wytycznymi określonymi w art. 20 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. – Prawo o ustroju 

sądów powszechnych (Dz.U. z 2016 r., poz. 2062, z późn. zm.), tj. z uwzględnieniem zarówno okoliczności  

o charakterze społecznym, jak i tych związanych z dobrem wymiaru sprawiedliwości, jednak bardzo proszę  

o rozwagę w przedstawionej tu kwestii.  

Mając przede wszystkim na uwadze potencjał gospodarczy ziemi częstochowskiej (ponad 220 tysięcy 

mieszkańców) oraz subregionu północnego, tj. powiatów ziemskich (ponad 360 tysięcy mieszkańców), 

zwracam się z uprzejmą prośbą o rozważenie możliwości pozostawienia V Wydziału Gospodarczego  

w Częstochowie. 

Ryszard Majer 

 


